

四川医学

Sichuan Yixue

月刊 1980年5月创刊 第41卷 第5期 2020年5月15日出版

主管单位
四川省卫生健康委员会

主办单位
四川省医学会

主编
沈 骥

常务副主编
张 刚

编辑部主任
马海东

编辑部副主任
陈明清

编辑
邢 煜 丁 瑞

编辑出版者
《四川医学》编辑部
成都市玉林南街2号附3号
邮 编 610041
电 话 (028)86136765
网 址 <http://scmj.sma.org.cn>

发 行 者
总 发 行 四川省报刊发行局
订 购 全国各地邮局
邮发代号 62-103
定 价 每期 10.00 元
全年 120.00 元
发行范围 公开

国外总发行
中国国际图书贸易集团有限公司
(北京 399 信箱 100044)
代 号 BM6225

印刷单位
四川新华印刷有限责任公司

广告发布登记编号
川广登字[2017]038号

ISSN 1004-0501
CN 51-1144/R

本刊刊出文章不代表本刊编委会和编辑部观点

目 次

基金论文

- 复方丙酸氯倍他索软膏与卡泊三醇软膏在退行期寻常型银屑病维持治疗中疗效及安全性的自身对照研究..... 于秋月,张胡莲,张 芬,等(445)
- 右美托咪定于腹横筋膜阻滞对腹腔镜结直肠癌根治术患者术后谵妄的影响
..... 杨 丽,孙广运,余得水(449)
- 不同固定方式在膝关节前交叉韧带重建术后对胫骨骨髓道的影响..... 程松苗,胡 勇,陈鹏旭,等(454)
- McKenzie 伸展动作与腹桥治疗腰椎间盘突出症疗效研究 刘步云,沈 海,王泉巖,等(459)
- 藻本内酯体外促进模拟缺血环境血管内皮细胞增殖研究 杜旌畅,程青青,母昌会(463)
- 健康管理对正常高血压患者血压及血管内皮依赖性舒张功能影响的研究
..... 马孝湘,王 林,杨雁华,等(468)
- 咽喉反流性疾病患者焦虑抑郁状况分析及其对疗效的影响..... 兰 德,魏雪梅,任婷婷,等(472)

临床研究与经验

- 布比卡因腹腔内局部麻醉对腹腔镜阑尾切除术后镇痛的临床观察 姚志勳,姚仰星,姚少霖(476)
- 鸟嘌呤核苷酸抑制因子 2 和 N-myc 下游调节基因 2 在肝癌的表达及与病理生物学特点的相关性
..... 王雅冰,赵孟杰,孙景武,等(481)
- 宫颈分泌物联合宫颈超声检查对早产预测的临床价值..... 周 燕,关秀莹,曾靖燕,等(485)
- 孤立性纤维瘤的影像学表现及病理对照分析..... 曾 桔,印隆林,潘艳霞,等(489)
- 全瓷冠修复牙体缺损的效果分析 陈广庶(493)
- 儿童铜绿假单胞菌脓毒症的临床特征及预后相关因素分析 丁常聪,金淑娟,刘泉波(497)
- 阴囊阴茎局部皮瓣联合植皮修复会阴部乳房外 Paget's 病 Mohs 描记外科切除后大面积皮肤软组织缺损
的临床研究..... 邹 杰,肖夏娟,肖昌明,等(502)
- 胃黏膜钙粘蛋白 E、c-Met 与慢性胃炎发展的相关性研究 陈 莎(506)
- 米拉贝隆联合托特罗定缓释片治疗膀胱过度活动症患者的初步临床研究..... 朱蜀侠,王明松(510)
- 对比增强能谱乳腺 X 线摄影针对乳腺可疑性钙化的诊断价值 陈场桃,黄 林,张雪琴,等(514)

【期刊基本参数】 CN 51-1144/R * 1980 * m * A4 * 112 * zh * P * ¥10.00 * * 27 * 2020-05

Episure™ Autodetect™注射器用于下胸段硬膜外穿刺临床安全性及有效性的观察	唐苗苗,王宛玉,刘飞,等(518)
孕期血脂水平、血液流变学与孕妇妊娠结局的关系	杨李丽,蒋波,杨年,等(526)
四维子宫输卵管超声造影对子宫畸形进行准确分型的诊断价值分析	祁淑彬,吴书仪,李丽娟,等(530)

医学进展

肥大细胞与肠粘膜屏障功能的研究进展	邢晨,单晶,郭元彪,等(534)
脑牵拉装置及技术发展进程	王翔(538)

临床护理

循证理论应用于胃癌患者术后护理的效果分析	刘姣(540)
精细化护理对下肢骨折患者的效果分析	林锦芝(544)

短篇报道与个案

罕见的嵌合型14号环状染色体综合征病例报道及细胞遗传学分析	张林琳,施绍瑞,代云才(548)
子宫恶性血管周上皮样细胞肿瘤1例报道及文献复习	王春艳,李雷(552)
新型冠状病毒肺炎患者解除隔离后核酸再次转阳1例	杜清,陈红,刘亚玲,等(554)

声 明

为打击非法中介,维护作者利益,特作如下声明:

一、我刊未委托任何网站、中介、代理机构进行收稿、组稿;也未派出任何工作人员和部门在外收稿、组稿。

二、切勿通过任何代理机构或个人投稿,一旦发现稿件为代理转投,坚决退稿。

三、凡经非正常途径投稿产生的一切损失,责任由作者自负。

四、《四川医学》投稿方式:

请登陆我刊官方网站 <http://scmj.sma.org.cn> 的“在线投稿及查询”进行投稿。

我刊投稿咨询电话:028-86136765 举报电话:028-86136765

MAIN CONTENTS

Self-control Study on the Efficacy and Safety of All-trans Retinoic Acid/Clobetasol Propionate Compound Ointment and Calcipotriol Ointment in the Maintenance Treatment of Degenerative Psoriasis Vulgaris. Yu Qiuyue, Zhang Hui, Zhang Fen, et al (445)

The Effect of Dexmedetomidine for Abdominal Transverse Fascia Block on Postoperative Delirium in Patients Undergoing Radical Laparoscopic Colorectal Cancer Surgery. Yang Li, Sun Guangyun, Yu Deshui. (449)

Effects of Different Fixation Methods on Tibial Bone Tunnel after Anterior Cruciate Ligament Reconstruction. Cheng Songmiao, Hu Yong, Chen Pengxu, et al. (454)

McKenzie Stretching Exercise and Abdominal Bridge in Treating Lumbar Disc Herniation. Liu Buyun, Shen Hai, Wang Quandian, et al. (459)

Ligustilide in Vitro Promotes the Proliferation of Vascular Endothelial Cells in a Simulated Ischemic Environment. Du Jingchang, Cheng Qingqing, Mu Changhui. (463)

Study on the Influence of Health Management on Blood Pressure and Endothelium-dependent Diastolic Function in Patients with Normal High Blood Pressure. Ma Xiaoxiang, Wang Lin, Yang Yanhua, et al. (468)

Analysis of Anxiety and Depression in Patients with Laryngopharyngeal Reflux Disease and Its Effect on Curative Effect. Lan De, Wei Xuemei, Ren Tingting, et al. (472)

Clinical Observation of Bupivacaine Intraperitoneal Local Anesthesia for Analgesia after Laparoscopic Appendectomy. Yao Zhixun, Yao Yangxing, Yao Shaolin. (476)

Expression of Rho GDI2 and NDRG2 in Hepatocellular Carcinoma and Their Correlation with Pathological and Biological Characteristics. Wang Yabing, Zhao Mengjie, Sun Jingwu, et al. (481)

The Clinical Value of Cervical Secretion Combined with Cervical Ultrasound in the Prediction of Preterm Birth. Zhou Yan, Guan Xiuying, Zeng Jingyan, et al. (485)

Imaging Findings and Pathological Analysis of Solitary Fibrous Tumor. Zeng Ju, Yin Longlin, Pan Yanxia, et al. (489)

Analysis of the Effect of All-ceramic Crown in Repairing Tooth Defects. Chen Guangshu. Chen Guangshu. (493)

The Clinical Characteristics and Prognostic Factors of Pseudomonas Aeruginosa Sepsis in Children. Ding Changcong, Lin Shujuan, Lin Quanbo. (497)

Clinical Study of Scrotal and Penis Partial Skin Flap Combined with Skin Grafting to Repair Large Area of Skin and Soft Tissue Defect after Surgical Resection of Perineal Extramammary Paget's Disease Mohs Tracing. Zou Jie, Xiao Xiajuan, Xiao Changming, et al. (502)

Study on the Correlation between Gastric Mucosa Calcium Adhesion Protein E and c-Met and the Development of Chronic Gastritis. Chen Sha. (506)

Preliminary Clinical Study of Mirabegron Combined with Tolterodine Sustained-release Tablets in the Treatment of Patients with Overactive Bladder. Zhu Shuxia, Wang Mingsong. (510)

Diagnostic Value of CESM for Suspicious Calcification of Breast. Chen Litao, Huang Lin, Zhang Xueqin, et al. (514)

The Observation of Clinical Safety and Effectiveness of Episure™ Autodetect™ Syringe for Lower Thoracic Epidural Puncture. Tang Miaomiao, Wang Wanyu, Liu Fei, et al. (518)

Relationship between Blood Lipid Level or Hemorheology and Pregnancy Outcome. Yang Lili, Jiang Bo, Yang Nian, et al. (526)

Diagnostic and Therapeutic Significance of 4d-HycoSy for Accurate Classification of Uterine Malformations. Qi Shubin, Wu Shuyi, Li Lijuan, et al. (530)

Effect Analysis of Evidence-based Theory Applied to Postoperative Nursing of Patients with Gastric Cancer. Liu Jiao. (540)

Analysis of Effect of Elaborate Nursing on Lower Limb Fracture Patients. Lin Jinzhi. (544)

Responsible Institution: Health

Commission of Sichuan Province

Sponsor: Sichuan Medical Association

Chief Editor: SHEN Ji

Managing Director: ZHANG Gang

ISSN 1004-0501
CN 51-1144/R

Edited and Published by: Editorial Board of Sichuan Medical

Journal (Yulin South Street NO. 2 with NO. 3, Chengdu 610041, China)

Overseas Distributor: China International Book Trading

Corporation (P. O. Box 399, Beijing, China) Code No. BM6225

Printed by: Sichuan Xinhua Printing House

复方丙酸氯倍他索软膏与卡泊三醇软膏在退行期寻常型银屑病维持治疗中疗效及安全性的自身对照研究

于秋月¹, 张胡莲¹, 张 芬², 陈玉平², 穰 真², 崔 凡^{1,2Δ}

(1. 西南医科大学皮肤科, 四川 泸州 646000; 2. 四川省医学科学院·四川省人民医院皮肤病性病研究所, 四川 成都 610031)

【摘要】 目的 比较外用复方丙酸氯倍他索软膏与卡泊三醇软膏治疗在退行期寻常型银屑病患者的维持治疗中临床疗效和安全性的差异。**方法** 自身左右对照临床试验研究。入组 30 例面积小于表面积 10%, 且进入 PASI75 的退行期的寻常型银屑病患者。所有患者在每日两次使用凡士林润肤乳的基础上, 随机决定左侧试验组皮损每周六及周日晚使用一次复方丙酸氯倍他索软膏; 右侧对照组皮损每晚使用一次卡泊三醇软膏。于用药后第 0、4、8、12 周, 使用局部 PASI 评分法及皮肤镜检测对皮损的维持疗效及安全性进行评估。**结果** 治疗 4 周($P=0.038$)后, 试验组的 PASI75 维持有效率高于对照组。然而持续至第 8 周($P=0.393$)和 12 周($P=0.690$), 试验组和对照组的 PASI75 维持有效率差异无统计学意义。治疗第 4 周($P=0.347$)、8 周($P=0.222$)和 12 周($P=0.519$)试验组和对照组 PASI90 维持有效率差异无统计学意义。治疗第 4 周($P=0.393$)、8 周($P=0.519$)和 12 周($P=0.793$), 皮肤镜下观察两组维持有效率差异无统计学意义。试验组及对照组药物相关性不良反应发生率差异无统计学意义($P=0.451$), 分别为 16.7% 和 10%。**结论** 复方丙酸氯倍他索软膏在退行期寻常型银屑病的维持治疗中, 短期疗效(4 周)较卡泊三醇软膏好, 长期维持疗效与卡泊三醇软膏无差异, 可作为银屑病长期维持治疗的新选择。

【关键词】 寻常型银屑病; 维持治疗; 复方丙酸氯倍他索软膏; 卡泊三醇软膏

【中图分类号】 R 758.63

【文献标志码】 A

【文章编号】 1004-0501(2020)05-0445-05

Self-control Study on the Efficacy and Safety of All-trans Retinoic Acid/Clobetasol Propionate Compound Ointment and Calcipotriol Ointment in the Maintenance Treatment of Degenerative Psoriasis Vulgaris. Yu Qiuyue¹, Zhang Hulan¹, Zhang Fen², et al. 1. Department of Dermatology, Southwest Medical University, Luzhou, Sichuan 646000; 2. Academy of Medical Sciences of Sichuan Institute of Dermatology and Venereal Diseases, Sichuan Provincial People's Hospital, Chengdu, Sichuan 610031, China

【Abstract】 Objective To compare the efficacy and safety of all-trans retinoic acid/clobetasol propionate compound ointment and calcipotriol ointment in the maintenance treatment of degenerative psoriasis vulgaris. **Methods** Thirty patients with psoriasis vulgaris who entered the remission phase of PASI75 and with lesions involved less than 10% of the body surface area were enrolled. All patients were given Vaseline lotion twice daily topically. Meanwhile, the lesions on the left side received all-trans retinoic acid/clobetasol propionate compound ointment twice a week only on Saturday and Sunday nights as the treatment group. And the lesions on the right side received calcipotriol ointment every night as control group. After 0, 4, 8, and 12 weeks of treatment, the efficacy and safety of maintenance treatment were evaluated by local PASI score and dermatoscopic examination respectively. **Results**

After 4 weeks($P=0.038$) of treatment, the PASI75 maintenance efficiency of the treatment group was higher than that of the control group. However, there was no difference in the maintenance efficiency of PASI75 between the treatment group and the control group after 8($P=0.393$) or 12 weeks($P=0.690$) of treatment. There was no difference in the maintenance efficiency of PASI90 between the treatment group and the control group after 4($P=0.347$), 8($P=0.222$), and 12 weeks($P=0.519$) of treatment. There was no difference in the maintenance efficiency between the two groups by dermatoscopic examination after 4($P=$

【基金项目】 国家自然科学基金青年基金(编号:81101231); 四川省卫生和计划生育委员会科研课题(编号:150195)

Δ 通信作者: E-mail: luckyfan2002@hotmail.com

万方数据